

Round Dance to try out / Round Dance zum Ausprobieren

*Susanne Geiger, Round-Dance-Leader bei den "The Survivors" in Stuttgart
& President bei den „Schwäbisch Sweethearts“ in Schwäbisch Hall*

It was the first time that I gave an introduction to Rounds in a second hall and then let the dancers show everybody what they had learned to my cues in the evening program.

To select the dance and music took me a long time. It should be something special because the ECTA Student Jamboree in Walldürn was the first event in the year of the 50th jubilee of ECTA.

Nowadays Twostep is not offered in ballroom dancing. In my opinion it's the most multifarious and interesting rhythm. In addition (as far as I know) Twostep hasn't been used for a long time at a Student Jamboree. So no wonder I decided to teach this rhythm! ☺

Judging by the applause my partner, Jörg Jarmuth, and I were able to inspire about 40 couples in hall 2, which was rather tucked away, with Twostep to the side, forwards, backwards or sideways apart from the partner and together again, combined with simple walking steps and twirls.

Yes, I have to admit ... mainly responsible was the song we taught! Known from radio and television but also at the moment as a musical in Stuttgart, it is more than 30 years old: "We will rock you" (a German translation on the internet: "We will shake you up") by Queen.

Round Dance is a great supplement to Square Dance! Try it out ... at the latest at next year's Student Jamboree in the north near Lüneburg or in the south in Schwäbisch Hall, again with Jörg and me!

Es war das erste Mal, dass ich in einer zweiten Halle eine Einführung in Round Dance machte, und die Tänzer das Gelernte gleich im Abendprogramm zu meiner Ansage vorzeigen durften.

Die Auswahl von Musik und Tanz dauerte lange. Es sollte etwas Besonderes sein. Schließlich war es das ECTA Student Jamboree, die Auftaktveranstaltung des 50jährigen ECTA-Jubiläums, in Walldürn.

Twostep wird heutzutage im Gesellschaftstanz nicht angeboten. Er ist meines Erachtens der vielfältigste und interessanteste Rhythmus. Außerdem wurde er (soweit mir bekannt) schon länger nicht mehr bei einem Student Jamboree verwendet. Kein Wunder, dass ich mich für diesen Rhythmus entschied! ☺

Dem Beifall zufolge konnten mein Partner, Jörg Jarmuth, und ich mit Twostep seitwärts, vorwärts, rückwärts oder seitlich weg vom Partner und wieder zusammen, mit einfachen Gehschritten und Twirl kombiniert, die ca. 40 Paare in der etwas abseits liegenden Halle 2 begeistern.

Ja, ich gebe zu ... das unterrichtete Lied war Schuld daran! Bekannt aus Funk und Fernsehen aber auch momentan als Musical in Stuttgart, über 30 Jahre alt: „We will rock you“ (laut Internetübersetzung: Wir wollen euch wachrütteln) von Queen.

Round Dance ist eine tolle Ergänzung zu Square Dance! Probier's aus ... spätestens nächstes Jahr beim Student Jamboree im Norden bei Lüneburg oder im Süden in Schwäbisch Hall, wieder mit Jörg und mir!

